

国核心期刊 ( 遴选 ) 数据库 收录期刊



Q K 1 9 2 6 3 7 3

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2019 7

上旬刊 ( 总第 531 期 / 第 38 卷 )

价值工程

国商界文联 会刊

国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊  
国高等教育学会价值工程分会

国期刊网 全文收录期刊  
国学术期刊 ( 光盘版 )

国学术期刊综合评价数据库来源期刊

方数据—数字化期刊群入网期刊

文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311



19 >

9 771006 431068

万方数据

# 价值工程

# 目 录

2019年7月上旬刊 (总第531期/第38卷)  
1982年创刊 2019年7月8日出版

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会  
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

封面刊名题字: 袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 编: 高志彪

总 编 室: 师瑞

电 话: 0311-87024742

编辑部: 马慧霞

刘英禄

电 话: 0311-83020178

0311-83036626

传 真: 0311-87024742

投稿邮箱: vezzsbjb@163.com

网 址: www.vezzs.com

责任编辑: 高生明

封面设计: 王金军

版面设计: 韩宇红

国际标准连续出版物号: ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号: CN 13-1085/N

国内邮发代号: 18-2

国内订阅: 全国各地邮局

国内发行: 河北省报刊发行局

国外发行: 中国国际图书贸易总公司

印 刷: 廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位: 价值工程杂志社

社 址: 石家庄槐安西路88号

邮 编: 050091

国内定价: 30.00元人民币

海外定价: 30.00美元

## \* 价值管理 \*

- 基于价值工程理论的乡村振兴工程绩效评价研究 ..... 祝宝基 等(1)
- 回采工作面安全评价研究 ..... 王志豪(6)
- 基于3W2H模型的闲鱼商业模式研究 ..... 段晨(10)
- 基于软系统方法论的我国通用航空产业发展的分析 ..... 庞赋文 等(13)
- 打开大型封闭小区的必要性研究 ..... 张宇峥 等(16)
- 快递企业员工服务接触过程中情绪感染机制研究 ..... 裴雪可(19)
- 基于熵权法和集对分析法对装配式建筑施工安全风险的评价  
..... 徐遨蓝 等(22)
- 工程项目的绿色施工现状研究 ..... 闫萌 等(26)
- 政府会计制度下管理会计绩效评价探究 ..... 林海巍(30)
- 浅谈改革我国电力企业管理体制的思考 ..... 那辰星 等(33)
- 基于FAHP-熵值法的PPP项目风险评价研究 ..... 闻欣然 等(36)
- 复杂工程项目脆弱性评价指标体系构建 ..... 乔任(39)
- 基于产品成熟度模型的航空产品并行协同研发流程的研究  
..... 陈星宇 等(42)
- 基于层次分析法的写字楼投资策略 ..... 韦铸娥 等(46)
- 探究J工程施工阶段冲突来源因子 ..... 宋杰(48)
- 浅析基于PPP模式的国际工程项目造价管理和控制策略  
..... 朱升华(51)
- 装备维修保障领域知识产权管理体系研究 ..... 章明浩 等(54)
- 工程总承包模式实施中问题探讨 ..... 肖奎(56)
- 四川旅游业:影响机制与路径选择 ..... 陈秋竹 等(59)
- 基于AHP的车载电子设备检修成本影响因素分析 ..... 苏杭 等(62)
- 杭州地铁客流特征分析与客流预测 ..... 张素洁 等(65)
- 火力发电工程建设EPC承包模式下的安全管理实践 ..... 张军峰(68)
- 新时代背景下产业扶贫路径探索 ..... 许俊鹏 等(70)
- 高科技类企业核心员工人力资源管理实践 ..... 韩月乔(73)
- "供给侧"下种植业的PT-3D农场 ..... 刘兰 等(75)
- 新时期下建筑企业税务筹划问题与对策分析 ..... 赵轶伟(78)
- 提升宜居品质的县城控规路径研究 ..... 史艳杰 等(80)
- 智慧城市建设的理论与实践研究 ..... 邵晓燕(82)

## \* 价值链·供应链 \*

- 生鲜电商"最后一公里"配送服务评价及优化研究 ..... 程硕 等(86)
- 新旧动能转换下物流业对新动能发展的影响研究 ..... 王思静(89)
- 物流产业集聚的工业减排效应 ..... 张鑫(92)

## \* 功能载体创新 \*

- 公路平交路口车辆警示系统设计 ..... 张喆(96)
- 扣件式钢管脚手架连墙件在超高层建筑施工中的布置策略  
..... 陈灏谦(101)
- 超前管棚支护隧道CRD法施工数值模拟研究 ..... 聂建省(105)
- 水利水电工程基础处理施工技术探析 ..... 高伟 等(109)
- 空客飞机污水管堵塞快速排除及思考 ..... 成洪 等(112)
- 土建施工中清水混凝土施工技术研究 ..... 王现武(116)
- 平行钢丝索股与主鞍座抗滑移试验研究与分析 ..... 张田焜 等(120)

水利施工中碾压混凝土施工的技术要点初探 .....	詹志伟(123)	地铁深基坑智能监控系统 .....	李栋(217)
清洁能源燃气下乡工程设计与建设 .....	石中秋(126)	京津冀新能源汽车消费者购买意愿影响因素研究 .....	杜佳蕊等(220)
UOP AF™ 填料安装施工工艺 .....	刘庆云等(129)	校园测量控制网建设实例解析 .....	余章蓉等(224)
医院基建工程中的水电气协调性设计分析 .....	肖凡(132)	地铁综合监控系统的构成及优化 .....	胡松斌(227)
关于仓库火灾排查机器人的研究 .....	陈思等(135)	关于纠正网络计划中总时差和自由时差关系的分析 .....	傅建芳(230)
复杂地质条件下长距离硬岩掘进施工关键技术研究 .....	田超(139)	基于 IAFSA-BP 并行集成学习算法的大学生就业预测模型 .....	蒋正婷等(232)
地铁大盾构下穿海域段岩溶地质注浆加固处理技术 .....	何秀林等(142)	人工智能技术在电力基建领域的研究与实践 .....	杨荣霞(235)
典型围堰在小型水利工程中的应用研究 .....	李旭升(146)	暖通工程中的地源热泵技术的应用研究 .....	李嘉(238)
工业机器人运动模型构建研究 .....	张燕(149)	绿色建筑工程造价预算成本控制要点 .....	时丽辉(241)
机场高填方工程土基下沉防治措施研究 .....	卞文堂等(151)	硫化镍矿采选废水中重金属排放特征与防治对策 .....	李泽熙等(244)
长江漫滩地区超长灌注桩成孔综合施工技术应用研究 .....	吴健(153)	浅析克拉玛依市小拐乡灌区渠系水利用系数测算 .....	曹帅等(247)
加工流花原油电脱盐系统操作优化 .....	应列平(156)	我国农村生活垃圾处理模式研究 .....	戴彦文等(249)
大功率汽车电涡流缓速器控制系统设计 .....	刘剑滨(158)	预定时间标准方法对比分析 .....	聂喜荣等(252)
大跨度框架下穿多股道顶进施工时铁路线路加固技术研究 .....	魏亚茹(162)	边坡安全系数计算及稳定性分析方法 .....	范昊等(255)
引大济淦西干渠水工隧洞爆破设计 .....	商志江(165)	消费级无人机倾斜摄影测量技术在实景建模中的应用 .....	孙亮等(259)
大跨度复杂钢结构施工过程中的若干技术问题及探讨 .....	张涛(168)	部分纺织高校特色馆藏联合书目的实现 .....	王思敏等(263)
门式刚架结构中刚接柱脚对比分析 .....	焦峙炜等(170)	房建工程监理现场的质量管理要点 .....	何洁(266)
S 型轨迹无碳小车的运动与仿真分析 .....	何隆等(174)	非线性时变时滞系统的 Delta 算子最优控制 .....	鲍宇(269)
大瑞铁路隧道二衬拱顶防脱空施工技术 .....	尹承红(177)	基于环井式智能立体停车库的车位资源分配技术研究 .....	李旭红等(273)
喷油器制造过程的异物控制研究 .....	蒋燕荣(180)	基于 STC 单片机的非预约式合乘出租车计费系统设计 .....	沈中伟等(278)
水利水电施工导流及围堰技术分析 .....	魏林良等(183)	* 工业工程 *	
关于黄大铁路机车交路设计的探讨 .....	吴继承(186)	某航空标准件企业成品库拣货路径优化研究 .....	李健等(280)
曳引机制动器启动引起电梯补偿滑轮的垂直振动分析 .....	徐璐璐(189)	基于精益生产体系的装配制造企业初期问题分析 .....	张路亚(284)
钢筋混凝土梁板隔层拆模研究 .....	马茂义(192)	WH 公司生产线平衡研究 .....	邓义江等(287)
绿色施工智能喷雾降尘系统设计 .....	栾海莹等(195)	* 理论综述 *	
* 价值应用 *		中国省际全要素能源效率的影响因素研究 .....	万益嘉(289)
基于遥感影像的天津理工大学土地利用动态监测 .....	汪心渝等(198)	城乡协调发展中的农民工流向及其影响因素:一个综述 .....	黄展佳等(294)
关于航天企业专家智库建设的措施建议 .....	吕静等(201)	区域跨国重大基础设施建设规划布局对策建议研究 .....	彭钰翔等(297)
基于神经网络的智能交通控制系统构建 .....	李炬等(203)		
基于区间毕达哥拉斯模糊相似测度的多属性群决策方法研究 .....	程丽娜等(206)		
运输监视及安全监控系统在矿井的应用 .....	开辉(211)		
云南省 12328 交通运输服务监督电话系统设计 .....	和林钰等(215)		

### 郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已被“中国知网、万方数据数字化期刊群、中文科技期刊数据库”收录。凡向本刊投稿作者,若不同意在上述数据库收录,请在来稿注明。

**Value Engineering**  
**(VE)**  
 Fortnightly Issue  
 Started in 1982  
 Vol.38 7.a  
 (Sum No.531)  
 Published in Jul. 8, 2019

**Inscribed:**  
 Yuan Baohua  
**Executive Editor-in-chief:**  
 Gao Zhibiao  
**Manager:**  
 Hebei Association for  
 Science and Technology  
**Sponsor:**  
 Hebei Institute of  
 Technology Economy and  
 Modern Management

**Chief Editor's Department:**  
 Shi Rui  
**Editor:**  
 Editorial Team of VE  
**Publisher:**  
 Magazine Publishing House of VE  
**Address:**  
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang  
**Tel:** (0311) 87024742  
**E-mail:**  
 vezzsbjb@163.com

**Printed by:**  
 Changling Printing House, Langfang  
**Distributor:**  
 Shijiazhuang Post Office  
**Subscriptions:**  
 Chinese Local Post Office  
**Domestic Issue Code:** 18-2  
**Domestic Single Price:**  
 ¥30.00  
**Overseas Single Price:**  
 \$ 30.00  
**Open Publishing**  
ISSN 1006-4311  
 CN 13-1085/N

# CONTENTS

## VALUE MANAGEMENT

- 1 Research on Performance Evaluation of Rural Revitalization Project Based on Value Engineering Theory ..... ZHU Bao-ji, *et al.*  
 6 Research on Safety Evaluation of Mining Face ..... WANG Zhi-hao  
 10 Research on Business Model of Xianyu Based on 3W2H Model ..... DUAN Chen  
 13 Analysis on Development of General Aviation Industry in China Based on SSM ..... PANG Fu-wen, *et al.*  
 16 Research on the Necessity of Opening Large Closed Community ..... ZHANG Yu-zheng, *et al.*  
 19 Research of Emotional Infection Mechanism in the Process of Employee Service Contact in Express Delivery Enterprises  
 ..... PEI Xue-ke  
 22 Evaluation of Safety Risk of Prefabricated Building Construction Based on Entropy Weight Method and Set Pair Analysis Method  
 ..... XU Ao-lan, *et al.*  
 26 A Research on the Current Situation of Green Construction of Projects ..... YAN Meng, *et al.*  
 30 Research on the Application of Management Accounting in Performance Evaluation under Government Accounting System  
 ..... LIN Hai-wei  
 33 Thoughts on Reforming the Management System of China's Electric Power Enterprises ..... NA Chen-xing, *et al.*  
 36 Study on Risk Evaluation of PPP Project Based on FAHP-Entropy Value Method ..... WEN Xin-ran, *et al.*  
 39 Construction of Vulnerability Evaluation Indicator System for Complex Projects ..... QIAO Ren  
 42 Research on Parallel Cooperative R&D Process of Aeronautical Products Based on Product Maturity Model  
 ..... CHEN Xing-yu, *et al.*  
 46 Office Building Investment Strategy Based on Analytic Hierarchy Process ..... WEI Zhu-e, *et al.*  
 48 Exploration on the Conflict Source Factor of J Engineering Construction Stage ..... SONG Jie  
 51 Analysis on Cost Management and Control Strategy of International Engineering Project Based on PPP Mode ..... ZHU Sheng-hua  
 54 Research on Intellectual Property Management Architecture in the Field of Equipment Maintenance Support  
 ..... ZHANG Ming-hao, *et al.*  
 56 Discussion on the Problems in the Implementation of the General Contracting Mode ..... XIAO Kui  
 59 Impact Mechanism and Path Selection of Sichuan Tourism ..... CHEN Qiu-zhu, *et al.*  
 62 Research on Influencing Factors of Vehicle Electronic Equipment Maintenance Cost Based on Analytic Hierarchy Process  
 ..... SU Hang, *et al.*  
 65 Analysis and Forecast of Passenger Flow in Hangzhou Metro ..... ZHANG Su-jie, *et al.*  
 68 Safety Management Practice under EPC Contracting Mode in Thermal Power Engineering Construction ..... ZHANG Jun-feng  
 70 Exploration on the Path of Industrial Poverty Alleviation in the Background of New Era ..... XU Jun-peng, *et al.*  
 73 Human Resource Management Practice of Core Employees in High-tech Enterprises ..... HAN Yue-qiao  
 75 PT-3D Farm of Planting Industry under the "Supply Side" ..... LIU Lan, *et al.*

78	Analysis on the Problems and Countermeasures of Tax Planning of Construction Enterprises in the New Period .....	ZHAO Yi-wei
80	Research on the Control Regulation Route of County Towns to Improve the Quality of Livable Life .....	SHI Yan-jie, <i>et al.</i>
82	Theoretical and Practical Research on the Construction of Smart City .....	SHAO Xiao-yan

### VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

86	Evaluation and Optimization of Distribution Service for the "Last Mile" of Fresh E-commerce .....	CHENG Shuo, <i>et al.</i>
89	Research on the Influence of Logistics Industry on the Development of New Energy under the Conversion of Old and New Drivers .....	WANG Si-jing
92	Industrial Emission Reduction Effect of Logistics Industry Agglomeration .....	ZHANG Xin

### FUNCTION CARRIER INNOVATION

96	Design of Vehicle Warning System for Highway Level Crossing .....	ZHANG Zhe
101	Arrangement Strategy of Fastener-type Steel Pipe Scaffolding Wall Fastener in Super High-rise Building Construction .....	CHEN Hao-qian
105	Numerical Simulation of Advanced Pipe Roof Support in Tunnel Excavation by the CRD Method .....	NIE Jian-xing
109	Analysis on the Base Treatment Construction Technology of Water Conservancy and Hydropower Projects .....	GAO Wei, <i>et al.</i>
112	A Fast Troubleshooting Method for Airbus Aircraft Waste Water Pipe Blockage and Consideration .....	CHENG Hong, <i>et al.</i>
116	Research on Construction Technology of Fair-faced Concrete in Civil Engineering Construction .....	WANG Xian-wu
120	Research and Analysis on Anti-sliding Test of Parallel Wire Strands and Main Saddle .....	ZHANG Tian-tian, <i>et al.</i>
123	Preliminary Study on Technical Points of Roller Compacted Concrete Construction in Water Conservancy Construction .....	ZHAN Zhi-wei
126	Engineering Design and Construction of Clean Energy Gas to the Countryside .....	SHI Zhong-qiu
129	UOP AF™ Packing Installation Construction Process .....	LIU Qing-yun, <i>et al.</i>
132	Analysis of Water and Electricity Coordination Design in Hospital Infrastructure Engineering .....	XIAO Fan
135	Research on Warehouse Fire Detection Robot .....	CHEN Si, <i>et al.</i>
139	Research on Key Technology of Long Distance Hard Rock Tunneling Construction under Complex Geological Conditions .....	TIAN Chao
142	Karst Geological Grouting Reinforcement Treatment Technology for the Subway Large Shield Tunneling through the Sea .....	HE Xiu-lin, <i>et al.</i>
146	Application Research of Typical Cofferdam in Small Hydraulic Engineering .....	LI Xu-sheng
149	Research on the Construction of Industrial Robot Motion Model .....	ZHANG Yan
151	Research on Prevention and Control Measures of Soil Base Subversion in Airport High-fill Square Project .....	BIAN Wen-tang, <i>et al.</i>
153	Study on the Application of Comprehensive Construction Technology for Super-long Cast-in-place Pile in Floodplain Area of Yangtze River .....	WU Jian
156	Operation Optimization of Processing Liuhua Crude Oil Electric Desalination System .....	NING Lie-ping
158	Design of Control System for High Power Automobile Eddy Current Retarder .....	LIU Jian-bin
162	Research on Railway Line Reinforcement Technology in Tunneling of Multi-channel under Long-span Frame .....	WEI Ya-ru
165	Blasting Design of Hydraulic Tunnel in the West Main Canal of Datonghe-to-Huangshui Project .....	SHANG Zhi-jiang
168	Some Technical Problems in the Construction of Long-span Complex Steel Structure .....	ZHANG Tao
170	Comparative Analysis of Rigid Column Base about Portal Frame .....	JIAO Zhi-wei, <i>et al.</i>
174	Motion and Simulation Analysis of Carbon-free Car with S-shaped Trajectory .....	HE Long, <i>et al.</i>
177	Construction Technology of Anti-floating in the Second Lining Arch of Darui Railway Tunnel .....	YIN Cheng-hong
180	Study on Foreign Matter Control in Injector Manufacturing Process .....	JIANG Yan-rong
183	Technical Analysis of Diversion and Cofferdam for Water Conservancy and Hydropower Construction .....	WEI Lin-liang, <i>et al.</i>
186	Discussion on the Design of Locomotive Intersection of Huangda Railway .....	WU Ji-cheng
189	Vertical Vibration Analysis of Elevator Compensation Pulley Caused by Starting of Traction Machine Brake .....	XU Lü-lu
192	Research on Partition Removal of Reinforced Concrete Beam and Slab .....	MA Mao-yi

195 Design of Green Construction Intelligent Spray Dust Reduction System ..... LUAN Hai-ying, *et al.*

## VALUE APPLICATION

- 198 Land Use Dynamic Monitoring of Tianjin University of Technology Based on Remote Sensing Image ..... WANG Xin-yu, *et al.*
- 201 Proposal for the Construction of Aerospace Enterprise Expert Think Tank ..... LV Jing, *et al.*
- 203 Construction of Intelligent Traffic Control System Based on Neural Network ..... LI Ju, *et al.*
- 206 An Approach to Multiple Attribute Group Decision Making Based on Interval-valued Pythagorean Fuzzy Cosine Similarity Measure  
..... CHENG Li-na, *et al.*
- 211 Transport Monitoring and Security Monitoring System in the Mine ..... KAI Hui
- 215 Design of Telephone System for 12328 Transportation Service Supervision in Yunnan Province ..... HE Lin-yu, *et al.*
- 217 Subway Deep Foundation Pit Intelligent Monitoring System ..... LI Dong
- 220 Research on the Influencing Factors of Consumers' Willingness to Buy New Energy Vehicles in Beijing, Tianjin and Hebei  
..... DU Jia-rui, *et al.*
- 224 Analysis of the Construction of Campus Measurement Control Network ..... YU Zhang-rong, *et al.*
- 227 Composition and Optimization of the Subway Comprehensive Monitoring System ..... HU Song-bin
- 230 Analysis of Correcting the Relationship between Total Time Difference and Free Time Difference in Network Planning  
..... FU Jian-fang
- 232 College Students Employment Forecasting Model Based on IAFSA-BP Parallel Integrated Learning Algorithm  
..... JIANG Zheng-ting, *et al.*
- 235 Research and Practice of Artificial Intelligence Technology in Electric Power Infrastructure ..... YANG Rong-xia
- 238 Application Research of Ground Source Heat Pump Technology in HVAC Engineering ..... LI Jia
- 241 Key Points of Green Construction Project Cost Budget Control ..... SHI Li-hui
- 244 Emission Characteristics and Prevention Countermeasures of Heavy Metals in Wastewater from Mickle Sulfide Ore Mining  
and Mineral Processing ..... LI Ze-xi, *et al.*
- 247 Analysis of Calculation of Water Utilization Coefficient of Canal System in Xiaoguai Township Irrigation District in Karamay City  
..... CAO Shuai, *et al.*
- 249 Study on the Treatment Mode of Rural Household Garbage in China ..... DAI Yan-wen, *et al.*
- 252 Comparative Analysis of Predetermined Time Standard Methods ..... NIE Xi-rong, *et al.*
- 255 Slope Safety Factor Calculation and Stability Analysis Method ..... FAN Hao, *et al.*
- 259 Application of Tilt Photogrammetry Technology of Consumer UAV in Scene Modeling ..... SUN Liang, *et al.*
- 263 Realization of the Joint Bibliography of Featured Collection of Some Textile Universities ..... WANG Si-min, *et al.*
- 266 Key Points of Quality Management in the Supervision of Housing Construction Project ..... HE Jie
- 269 Delta Operator Optimal Control for Nonlinear Time-varying Systems with Time Delays ..... BAO Yu
- 273 Research on Parking Space Resource Allocation Based on Well-shape Spatial Intelligent Parking Equipment ..... LI Xu-hong, *et al.*
- 278 Design of Non-reservation Sharing Taxi Billing System Based on STC Single Chip Microcomputer ..... SHEN Zhong-wei, *et al.*

## IE

- 280 Research of Product Order Picking Routing Optimization in an Aerospace Standard Parts Enterprise ..... LI Jian, *et al.*
- 284 Analysis on the Initial Problems of Assembly Manufacturing Enterprises Based on Lean Production System ..... ZHANG Lu-ya
- 287 Research on WH Company Production Line Balance ..... DENG Yi-jiang, *et al.*

## THEORETICAL REVIEW

- 289 Research on the Effect of Interaction between Fixed Assets Investment and Government Influence on Total Factor Energy Efficiency  
of China's Provinces ..... WAN Yi-jia
- 294 Flow of Migrant Rural Workers and Its Influential Factors in Urban and Rural Coordinated Development: A Review  
..... HUANG Zhan-jia, *et al.*
- 297 Research on the Countermeasures for the Planning and Layout of Regional Transnational Major Infrastructure Construction  
..... PENG Yu-xiang, *et al.*

